

1980

STATEMENT / DISCOURS

TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
* ANDREI SAKHAROV - STATEMENT BY THE SSEA , FLORA MACDONALD.	January 23, 1980
* ANDREI SAKHAROV - DECLARATION DU SEAE, FLORA MACDONALD.	1e 23 janvier 1980.
* NOTES FOR A SPEECH B Y THE SSEA, MARK MACGUIGAN TO THE ONTARIO CO-OPERATIVE PROGRAMME IN LATIN AMERICA AND CARIBBEAN STUDIES CONFERENCE ON HEALTH AND WELFARE DEVELOPMENT, WINDSOR, MARCH 29, 1980.	March 29, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, A LA CONFERENCE SUR LE DEVELOPPEMENT DE LA SANTE ET DU BIEN-ETRE, ORGANISEE PAR LE " ONTARIO CO- OPERATIVE PROGRAMME IN LATIN AMERICA AND CARIBBEAN STUDIES" - WINDSOR, LE 29 MARS 1980.	1e 29 mars 1980.
* STATEMENT BY THE SSEA, MARK MACGUIGAN, IN THE HOUSE OF COMMONS, OTTAWA, APRIL 22, 1980. " AFGHANISTAN AND	April 22, 1980.
* DECLARATION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, A LA CHAMBRE DES COMMUNES, OTTAWA, LE 22 AVRIL 1980. " AFGHANISTAN ET LES OLYMPIQUES".	THE OLYMPICS". 1e 22 avril 1980.
* NOTES FOR RFMARKS BY THE SSEA, MARK MACGUIGAN, AT A LUNCHEON OF THE CANADIAN BUSINESS ASSOCIATION, THE CANADIAN UNIVERSITY ASSOCIATION, HONG KONG, :	July 2, 1980.
" Canada looks West -- increasing links across the Pacific".	
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, A UN DEJEUNER DE L'ASSOCIATION DES HOMIES D'AFFAIRES CANADIENS, DU CANADIAN CLUB DE HONG KONG ET DE L'ASSO- CIATION UNIVERSITAIRE CANADIENNE, HONG KONG, LE 2 JUILLET 1980. " Le Canada renforce ses liens avec la région du Pacifique."	1e 2 juillet 1980.
* REMARKS BY THE SSEA, MARK MACGUIGAN, TO THE ROYAL INSTITUTE OF INTERNATIONAL AFFAIRS AT CHATHAM HOUSE, LONDON ENGLAND, JULY 7, 1980: "New dimensions in North-South relations: a Canadian perspective."	July 7, 1980.
* ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, A THE ROYAL INSTITUTE OF INTERNATIONAL AFFAIRS, CHATHAM HOUSE, LONDRES, ANGLETERRE, LE 7 JUILLET 1980: " Nouvelles dimensions des relations nord-sud: une perspective canadienne. "	1e 7 juillet 1980.
* NOTES FOR A SPEECH BY THE SSEA, MARK MACGUIGAN, TO THE 11th SESSION OF THE UNITED NATIONS GENERAL ASSEMBLY, NEW YORK, AUGUST 26, 1980. : "Development: a global search for the future.	August 26, 1980.
* NOTES POUR LE DISCOURS DU SEAE, MARK MACGUIGAN, A LA ONZIEME SESSION SPECIALE DE L'ASSEMBLEE GENERALE DE L'ONU, NEW YORK, LE 26 AOUT 1980: "Le développement: recherche d'un avenir à l'échelle planétaire."	1e 26 août 1980.

1980

STATEMENT / DISCOURS

TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
* STATEMENT BY DR. MARK MACGUIGAN, SSEA, AT THE CONCLUSION OF THE 11th SPECIAL SESSION OF THE U.N.GENERAL ASSEMBLY, NEW YORK, SEPTEMBER 15, 1980: " The global negotiations and the international development strategy."	September 15, 1980.
* DECLARATION DE MARK MACGUIGAN, SEAE, A LA CLOTURE DE LA 11e SESSION SPECIALE DE L'ASSEMBLEE GENERALE DE L'ONU, NEW YORK, LE 15 SEPTEMBRE 1980.: "Les négociations globales et la stratégie internationale de développement."	le 15 septembre 1980.
* ADDRESS BY THE SSEA, DR. MARK MACGUIGAN, TO THE 35th REGULAR SESSION O THE U.N. GENERAL ASSEMBLY, NEW YORK, SEPTEMBER 22, 1980.	September 22, 1980.
* ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, A LA 35e SESSION ORDINAIRE DE L'ASSEMBLEE GENERALE DES NATION UNIES, NEW YORK, LE 22 SEPTEMBRE 1980.	le 22 septembre 1980.
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA, DR. MARK MACGUIGAN, TO PARLIAMENTARIANS FOR WORLD ORDER, NEW YORK, SEPTEMBER 23, 1980: "Disarmament and development."	September 23, 1980.
* ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, DEVANT L'ASSOCIATION INTERNATIONALE DES PARLEMENTAIRES POUR UN ORDRE MONDIAL, NEW YORK, LE 23 SEPTEMBRE 1980: " Désarmement et développement."	le 23 septembre 1980.
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA, DR. MARK MACGUIGAN, TO THE ROYAL COMMONWEALTH SOCIETY, TORONTO, OCTOBER 9, 1980: "The Commonwealth and global development."	October 9, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, DEVANT LA SOCIETE ROYALE DU COMMONWEALTH, TORONTO, LE 9 OCTOBRE 1980: " Le Commonwealth et le développement mondial."	le 9 octobre 1980.
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA, DR. MARK MACGUIGAN, TO THE UKRANIAN CANADIAN CONGRESS, WINNIPEG, OCTOBER 11, 1980: "The Madrid Conference and the defence of human rights."	October 11, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, AU CONGRES DES UKRANIENS-CANADIENS, WINNIPEG, LE 11 OCTOBRE 1980: " La Conférence de Madrid et la défense des droits de la personne."	le 11 octobre 1980.

1980

STATEMENT / DISCOURS

TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
* NOTES FOR REMARKS BY THE SSEA, MARK MACGUIGAN AT THE LUNCHEON OF THE "CANADA-JAPAN SYMPOSIUM" SPONSORED BY THE GLOBE AND MAIL AND THE JAPAN ECONOMIC JOURNAL, TORONTO, OCTOBER 14, 1980.	October 14, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE, MARK MACGUIGAN, LORS D'UN DEJEUNER DU "SYMPOSIUM CANADA-JAPON" ORGANISE PAR LE GLOBE AND MAIL ET LE JAPAN ECONOMIC JOURNAL, TORONTO, LE 14 OCTOBRE 1980.	le 14 octobre 1980.
* NOTES FOR REMARKS BY THE SSEA TO THE CINCINNATI COUNCIL OF WORLD AFFAIRS, CINCINNATI OHIO.	October 17, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE DEVANT LE CINCINNATI COUNCIL OF WORLD AFFAIRS, CINCINNATI, OHIO.	le 17 octobre 1980.
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA TO THE 11th LEADERSHIP CONFERENCE OF THE CENTRE FOR STUDY OF THE PRESIDENCY, OTTAWA.	October 18, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE A LA ONZIEME CONFERENCE DE LEADERSHIP DU CENTRE D'ETUDE DE LA PRESIDENCE, OTTAWA.	le 18 octobre 1980.
* STATEMENT BY THE SSEA ON THE OCCASION OF DISARMAMENT WEEK.	October 24-30, 1980.
* DECLARATION DU SEAE A L'OCCASION DE LA SEMAINE DU DESARMEMENT.	le 24 au 30 octobre 1980.
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA TO THE 9th ANNUAL CONFERENCE OF THE CANADIAN COUNCIL ON INT'L LAW, OTTAWA : "BEYOND THE LAW OF THE SEA CONFERENCE."	October 24, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE AU 9e CONGRES ANNUEL DU CONSEIL CANADIEN DE DROIT INTERNATIONAL, OTTAWA: " AU DELA DE LA CONFERENCE SUR LE DROIT DE LA MER."	le 24 octobre 1980.
* UNITED NATIONS' DAY MESSAGE BY THE SSEA TO THE SECRETARY OF THE UNITED NATIONS, DR. KURT WALDHEIM.	October 24, 1980.
* MESSAGE DU SEAE AU SECRETAIRE DES NATIONS UNIES A L'OCCASION DE LA JOURNEE DES NATIONS UNIES.	le 24 octobre 1980.
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA TO A SYMPOSIUM ON DISARMAMENT, CONRAD GREBEL COLLEGE, WATERLOO, ONTARIO.	October 31, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE PRONONCEE A L'OCCASION D'UN SYMPOSIUM SUR LE DESARMEMENT, CONRAD GREBEL COLLEGE, UNIVERSITE DE WATERLOO, WATERLOO ONTARIO.	le 31 octobre 1980.
* NOTES FOR A STATEMENT BY THE SSEA AT THE OPENING OF THE MADRID FOLLOW-UP MEETING OF THE CONFERENCE ON SECURITY AND CO-OPERATION IN EUROPE, MADRID SPAIN.	November 12, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE A L'OCCASION DE LA SEANCE D'OUVERTURE DE LA REUNION DE SUIVI DE LA CONFERENCE SUR LA SECURITE ET LA COOPERATION EN EUROPE, MADRID ESPAGNE.	le 12 novembre 1980.

1980

STATEMENT / DISCOURS

TITLE/TITRE	DATE OF/DE PUBLICATION
* NOTES FOR AN ADDRESS BY THE SSEA TO THE SOCIETY FOR INTERNATIONAL DEVELOPMENT'S NORTH/SOUTH ROUND TABLE, OTTAWA.	November 15, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DE SEAE A L'OCCASION DE LA TABLE RONDE NORD-SUD ORGANISEE PAR LA SOCIETE POUR LE DEVELOPPEMENT INTERNATIONAL, OTTAWA.	le 15 novembre 1980.
* NOTES FOR A SPEECH BY THE SSEA AT THE PACIFIC RIM OPPORTUNITIES CONFERENCE, VANCOUVER.	November 19, 1980.
* NOTES POUR UNE ALLOCUTION DU SEAE A LA CONFERENCE "OUVERTURE SUR LE PACIFIQUE".	le 19 novembre 1980.
* STATEMENT BY THE SSEA TO THE HOUSE OF COMMONS STANDING COMMITTEE ON EXTERNAL AFFAIRS AND NATIONAL DEFENCE : " CANADIAN POLICY ON GRAIN EXPORTS TO THE USSR".	November 28, 1980.
* DECLARATION DU SEAE AU COMITE PERMANENT DE LA CHAMBRE DES COMMUNES SUR LES AFFAIRES ET LA DEFENSE NATIONALE: "POLITIQUE CDINE. CONCERNANT LES EXPORTATIONS DE CERELES A L'URRSS."	le 28 novembre 1980.